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Pan 
Marek Artur Koniarczyk 
Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Szydłowcu  

 
 

 
Odpowiedzi na interpelacje z dnia 10.01.2022 r.1 

 
 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(1) Wnoszę o jak najszybszą modernizację chodnika ok 10 m długości przy ulicy Widok przy  
działkach: nr 4745 (własność prywatna) i nr4l09/l (właściciel Gmina Szydłowiec) ze względu  
na poprawę bezpieczeństwa poruszających się tam osób korzystających także  
z pobliskiego sklepu czy punktu gastronomicznego oraz poprawę wizerunku jednej  
z głównych ulic naszego miasta. Nadmieniam, że właściciel działki o nr 4745 wyraził zgodę na 
pomoc w realizacji tego przedsięwzięcia po rozmowie z moją osobą.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Wniosek zostanie uwzględniony w harmonogramie prac planowanych przez Referat Zarządu 
Dróg do realizacji w roku 2022. Mając na uwadze szerokość istniejącego chodnika na wysokości 
działki 4828 (przy budynku Radomska 39 od strony ulicy Widok) brakująca część chodnika 
zostanie wykonana wyłącznie w granicach pasa drogowego ulicy Widok bez konieczności 
zajmowania prywatnej nieruchomości (działki nr 4745).        
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(2) Wnoszę o jak najszybszą modernizację jezdni przy ulicy Bankowej włącznie ze  
skrzyżowaniem z ulicą 1 - Maja (działki nr 4168 i nr 4122 - właściciel Gmina Szydłowiec) ze  
względu na poprawę bezpieczeństwa na okolicznych chodnikach i drogach poruszających się  
tam osób korzystających także z pobliskich licznych sklepów, instytucji bankowych oraz  
poprawę wizerunku ulicy naszego miasta. Nadmieniam, że jest to teren cechujący się  
nieustannymi rozlewiskami wody opadowej (zdjęcia przesłałem w osobnej korespondencji do  
Burmistrza Szydłowca i przedstawiciela Referatu Dróg w Szydłowcu).  
 

ODPOWIEDŹ: 
Odnośnie modernizacji jezdni na skrzyżowaniu ul. Bankowej z ul. 1-go. Maja (działki nr 4168 i 
nr 4122 stanowiących własność Gminy Szydłowiec) z uwagi na tworzące się w tym miejscu 
rozlewisko wody opadowej informuję, że jedynym rozwiązaniem problemu jest zabudowa na 
przedmiotowym skrzyżowaniu wpustów ulicznych odprowadzających wody opadowe z jezdni. 
W tym celu w roku 2021 r. została zlecona i opracowana dokumentacja projektowo - 

                                                           
1 Data przekazania interpelacji Burmistrzowi Szydłowca: 11.01.2022 r. 



kosztorysowa budowy przyłącza kanalizacji deszczowej i dwóch wpustów ulicznych. Planowany 
w kosztorysie inwestorskim koszt wykonania powyższych robót to kwota 35 330,13 zł netto. 
Zadanie nie zostało uwzględnione do realizacji w uchwale budżetowej na bieżący rok. Jego 
wykonanie będzie możliwe w trakcie roku po pojawieniu się dodatkowych środków 
finansowych. 

TREŚĆ INTERPELACJI: 
(3) W związku ze zgłoszoną przez moją osobę interpelacją z dn. 6 grudnia 2021 r. 
i uzyskaną odpowiedziom z dn. 21 grudnia 2021 r. wnoszę o jak naj szybsze zwrócenie się  
Burmistrza Szydłowca do Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Szydłowcu z wnioskiem  
o ponowne przeanalizowanie zapisów uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad,  
trybu przyznawania, pozbawiania i wysokości okresowych stypendiów sportowych oraz  
nagród i wyróżnień za osiągnięcia w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec  
i na podstawie propozycji, które przedstawiłem przygotowanie projektu uchwały zmieniającej  
zapisy w Załączniku nr 2 część A tj. poprzez podniesienie wszystkich kwot bazowych  
okresowego stypendium sportowego dla zawodników uprawiających sport w dyscyplinach 
indywidualnych oraz biorących udział we współzawodnictwie sportowym osób 
niepełnosprawnych tak aby były w miarę adekwatne do zmian kwot bazowych przyjętych dla 
zawodników w kategorii seniorów uprawiających gry zespołowe w powyższej sprawie.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Wniosek ponowne przeanalizowanie zapisów uchwały Nr XXXV/262/21 Rady Miejskiej  
w Szydłowcu z dnia 22 listopada 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 
przyznawania, pozbawiania i wysokości okresowych stypendiów sportowych oraz nagród  
i wyróżnień za osiągniecia w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec został przekazany 
do Komisji Edukacji rady Miejskiej w Szydłowcu w dniu 21 grudnia 2021 r. 

 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(4) Wnoszę o przeanalizowanie zapisów programu Stop Smog i ewentualne wdrożenie  
w kontekście Gminy Szydłowiec. Nadmieniam, że dwie gminy z Mazowsza - Raszyn  
i Dąbrówka ostatnio sięgnęły po pieniądze z programu "Stop Smog". NFOŚiGW przekaże  
ponad 1 mln zł dofinansowania a gminy wyłożą po 450 tys. złotych.  
Program "Stop Smog" to szansa na 70 procent dofinansowania kosztów niskoemisyjnych 
inwestycji. Pozostałe 30 proc. stanowi wkład własny JST.  
Program "Stop Smog", wdrażany przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska oraz  
NFOŚiGW, to szansa dla wszystkich zainteresowanych samorządów nawet na 70 procent  
dofinansowania kosztów niskoemisyjnych inwestycji. Pozostałe 30 proc. stanowi wkład  
własny JST. Dzięki temu mieszkańcy gmin - położonych na obszarze, gdzie obowiązuje tzw.  
uchwała antysmogowa - mogą otrzymać dotację do 100 procent kosztów przedsięwzięcia.  
 
ODPOWIEDŹ: 
W budżecie Gminy Szydłowiec na 2022 r. nie zostały zaplanowane środki finansowe na 
realizację inwestycji w ramach programu Stop Smog. Wymogiem programu jest zapewnienie 
przez Gminę wkładu finansowego na poziomie 30% kosztów realizacji projektu. 
Nadmieniam, że Gmina realizuje dwa projekty na inwestycje niskoemisyjne współfinansowane 
ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego tj. „Wymiana urządzeń grzewczych 



na terenie Gminy Szydłowiec” – całkowity koszt projektu 1 926 680,52 zł oraz „Redukcja emisji 
zanieczyszczeń powietrza poprzez wymianę urządzeń grzewczych na terenie Gminy 
Szydłowiec” – całkowity koszt projektu 2 163 338,70 zł. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(5) W związku z przyjęciem Uchwały Nr XIX/135/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 
maja 2020 r. tj. Strategii Rozwoju Oświaty w Gminie Szydłowiec na lata 2020-2025  
w rozdziale IV System wdrażania Strategii zapisano cyt. " Jednym z kluczowych elementów 
związanych z wdrażaniem Strategii Rozwoju Oświaty w Gminie Szydłowiec, są procedury 
dotyczące monitorowania poziomu realizacji jej poszczególnych założeń, celów i zadań. 
Monitorowanie strategii rozwoju oświaty gminy Szydłowiec prowadzone będzie  
w zakresie rzeczowym i finansowym. Monitoring rzeczowy koncentrował będzie się  
w szczególności wokół analizy danych dotyczących m.in. demografii i liczebności oddziałów, 
oferty edukacyjnej, bazy lokalowej, kadry pedagogicznej, wyników sprawdzianów  
i egzaminów. Monitoring finansowy natomiast skupiony będzie na danych finansowych, 
będących podstawą do oceny efektywności finansowania oświaty. Przedstawianie danych  
z monitoringu będzie się odbywało w okresach rocznych (przy opracowaniu informacji  
z realizacji zadań oświatowych) z tym, że monitoring rzeczowy będzie analizowany na bazie 
roku szkolnego, a monitoring finansowy na bazie roku budżetowego. Za wdrażanie i ocenę 
realizacji strategii odpowiedzialny będzie Burmistrz Szydłowca. Za monitorowanie realizacji 
strategii odpowiedzialni będą Burmistrz Szydłowca i Rada Miejska w Szydłowcu. Na koniec 
każdego roku Dyrektor ZEiFO przedłoży sprawozdanie Burmistrzowi i Radzie Miejskiej 
zawierające informacje o realizacji zadań ujętych w strategii...  

W związku z powyższym wnoszę o przedłożenie takiego spóźnionego już sprawozdania 
w naj szybszym możliwym terminie.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Przyjęta uchwałą Nr XIX/135/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 maja 2020r. Strategia 
Rozwoju Oświaty w Gminie Szydłowiec na lata 2020-2025, zakłada trzy priorytetowe obszary 
interwencji strategicznej. Jest to wysoka jakość edukacji i atrakcyjna oferta edukacyjna, 
nowoczesna baza edukacyjna i optymalizacja zarzadzania oświatą. W ramach każdego z tych 
obszarów określono działania operacyjne oraz przewidywany efekt. Monitorowanie strategii 
oświaty  zakłada  analizę  danych w poszczególnych obszarach miedzy innymi danych 
demograficznych, stanu zatrudnienia, poziomu nauczania, zadań remontowo-inwestycyjnych, 
profilaktykę i bezpieczeństwo, oraz finansowanie oświaty, a co za tym idzie analizę wydatków 
na zadania oświatowe. Odzwierciedleniem realizacji i wdrażania działań strategicznych jest 
przedstawiana każdego roku do dnia 31 października Informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Gminie Szydłowiec. Jest to dokument, który zawiera kompleksowe 
przedstawienie danych  na temat gminnej oświaty w ramach którego monitoring rzeczowy 
przedstawiony jest w oparciu o dany rok szkolny, natomiast monitoring finansowy na bazie roku 
budżetowego. 
Z uwagi na to, że sprawozdania finansowe przedkłada się za dany rok budżetowy trwają 
wnikliwe analizy realizacji zadań oświatowych za rok 2021 i po ich zakończeniu zostanie 
przedłożone sprawozdanie zawierające informacje o realizacji zadań ujętych w strategii.  

 
 



TREŚĆ INTERPELACJI: 
(6) Wnoszę o dokonanie nowelizacji zapisów Uchwały Nr l 231XX/I6 Rady Miejskiej  
w Szydłowcu z dnia 2 czerwca 2016 r. w sprawie określenia rodzaju świadczeń  
przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich  
przyznawania w § 4 ust. 2 pkt l i 2 o następującej treści:  
,,2. Do wniosku o przyznanie świadczenia pieniężnego należy dołączyć:  
l) kopie imiennych rachunków/faktur potwierdzających poniesione koszty leczenia oraz 
aktualne (tj. z ostatnich trzech miesięcy poprzedzających datę złożenia wniosku)  
zaświadczenie od lekarza specjalisty potwierdzające ciężką lub przewlekłą chorobę  
- w odniesieniu do ubiegania się o przyznanie świadczenia na podstawie § 3 pkt l uchwały,  
2) kopie imiennych rachunków/faktur potwierdzających poniesione koszty zakupu  
wyrobów medycznych lub środków pomocniczych -w odniesieniu do ubiegania się  
o przyznanie świadczenia na podstawie § 3 pkt 2 uchwały," w związku  
z doprecyzowaniem zapisów, które pozwolą nauczycielom składającym ww dokumenty 
odebranie ich w przypadku nie otrzymania takiej pomocy bez zbędnych komplikacji z tego 
tytułu.  

 
ODPOWIEDŹ: 
Na podstawie art.72 ust.1 i ust.4 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. – Karta Nauczyciela (Dz.U.  
z 2021r., poz. 1762) niezależnie od przysługującego nauczycielowi i członkom jego rodziny 
prawa do świadczeń z ubezpieczenia zdrowotnego, organy prowadzące szkoły przeznaczą 
corocznie w budżetach odpowiednie środki finansowe z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną 
dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz określą rodzaje świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich przyznawania. Uprawnienia  
te  zachowują również  nauczyciele po przejściu na emeryturę, rentę lub nauczycielskie 
świadczenie kompensacyjne bez względu na datę przejścia na emeryturę, rentę lub 
nauczycielskie świadczenie kompensacyjne. W związku z tym, ze stosownej uchwały organu 
prowadzącego wynika, jakie warunki formalne powinien spełnić nauczyciel w celu otrzymania 
pomocy zdrowotnej, w tym jakie dokumenty należy załączyć do wniosku, ponieważ zagadnień 
tych nie reguluje ustawodawca. Złożenie dokumentów wymienionych w uchwale i dotyczących 
stanu zdrowia jest dobrowolne, ale niezbędne do uzyskania świadczenia, ponieważ brak 
przedłożenia może skutkować odmową przyznania pomocy zdrowotnej. 
W przypadku nie dopełnienia  wymogów zawartych w uchwale i tym samym nie otrzymania 
pomocy zdrowotnej, złożona dokumentacja  może zostać zwrócona osobie ubiegającej  
się o świadczenie na podstawie  jej pisemnego wniosku. Odbywa się to wówczas ,,bez zbędnych 
komplikacji z tego tytułu’’.  Mając powyższe na uwadze brak jest uzasadnienia do dokonywania 
zmian w w/w uchwale. 

 
 

Z poważaniem 
 

BURMISTRZ 
/-/ 

                           Artur Ludew 
Do wiadomości: 
Rada Miejska w Szydłowcu 


